
Nesouhlas s odvoláním ředitelky SPŠ textilní Ing. Jany Kočí a s následnou reorganizací 

Střední průmyslové školy textilní v Liberci. 

  

Vážený pane hejtmane, 

obracíme se na Vás jako na zřizovatele SPŠ textilní v Liberci, Tyršova 1. V těchto dnech jsme se 

dozvěděli, že zastupitelstvo kraje má v plánu odsouhlasit odvolání ředitelky školy Ing. Jany Kočí 

ze SPŠ textilní Liberec a následnou reorganizaci SPŠ textilní.  

Je s podivem, že máte v úmyslu odvolat ředitelku školy, první od r. 1989, která za velmi krátké 

působení ve své funkci dokázala zviditelnit textilní školu v celé ČR. Upevnila její důležitost a 

nenahraditelnost ve středním školství, což dokazuje i návštěva člena vlády ministra MŠMT 

Prof. JUDr. Vladimíra Balaše, CSc. na oslavách 170. výročí založení školy. 

Škola pod jejím vedením hraje významnou roli v průmyslovém odvětví. Sám jste se přesvědčil 

na oslavách 170. výročí založení školy, kolik významných zástupců textilních firem jeví zájem o 

naše absolventy. Ve Vašem příspěvku zaznělo, že škola je rodinné stříbro, o které je třeba 

pečovat a bude mít podporu KULK. Toho si nejen pedagogický sbor, ale i Vaši voliči nesmírně 

váží. 

Paní ředitelka dokázala pro školu mnohé např.: 

-   Splnila požadavek bývalého náměstka Ing. Dana Ramzera naplnit obor Textilnictví. Od 

roku 2018 stoupl počet studentů v 1. ročníku školního roku 2022/23 na 100 % kapacity 

naplnění třídy dle zřizovací listiny. 

-   Splnila nelehký úkol zajistit generální opravu střech celých školních dílen a svým 

přístupem stále zhodnocuje majetek zřizovatele v souladu s řádným zacházením se 

svěřenými finančními prostředky Libereckého kraje. 

-   Během jejího funkčního období zajišťovala finanční prostředky od sociálních partnerů, 

zapojením do projektů EU, NAKAP I a II podpora technického vzdělávání na 

modernizaci vybavení technického zázemí školy. 

-  V době covidové pandemie svým osobním příkladem oslovila a vedla pedagogy i 

studenty, kteří pomáhali Libereckému kraji zajistit ochranné prostředky (šití roušek 

18.000 ks) pro důležité složky, aby nebylo ohroženo zdraví jednotlivců (řidiči MHD, 

prodavačky v obchodech,…). 

-   Spolupracuje s hospodářskou komorou v Sasku za účelem zajištění praxe našich 

studentů v německých firmách. 



-  Zapojila školu do projektu Erasmus za účelem výměny studentů s partnerskou školou 

v BSZ e.o.Plauen.  

- Zajišťuje průběžné změny Školních vzdělávacích programů v souladu s požadavky trhu 

práce a dle aktuálních požadavků sociálních partnerů, s nimiž vede intenzivní jednání. 

Dle aktuálních údajů Úřadu práce tvoří absolventi naší školy v poměru s jinými SŠ 

především s ekonomickým zaměřením v Libereckém kraji zanedbatelný počet. 

-   Dokázala zajistit užší propojení výuky naší školy s jednotlivými katedrami TUL v rámci 

oboustranných projektů a tím usnadnit přechod výborných absolventů školy přímo na 

TUL.  Žáci školy mají možnost využívat moderní technické zázemí TUL.  

-    Přehled činností ředitelky školy ve funkčním období - viz příloha 

Ředitelka hraje nezastupitelnou roli díky svému profesionálnímu přístupu a znalosti obou 

oborů. Obory na škole jsou úzce provázané, a pokud by došlo k jejich rozdělení (jedna z 

informací, která se k nám dostala), způsobilo by to postupný zánik obou oborů, což by mělo 

negativní dopad na trh práce v celé republice, neboť jsme jedinou školou tohoto typu. 

Nechápeme, co je politickým záměrem pro odvolání ředitelky školy, která se o svěřený 

majetek Libereckého kraje svědomitě stará tak, že dle všech kontrol (ČŠI, kontrolní orgány 

zřizovatele,... ) nebylo zjištěno žádné závažné pochybení, naopak byla výborně hodnocená za 

svou vykonanou činnost.  

Na podporu ředitelky školy a zachování SPŠ textilní vznikla petice iniciovaná Sdružením rodičů, 

studentů a přátel školy a zaměstnanců školy. 

 

Zaráží nás, jakým způsobem se k nám tak závažné informace dostávají a jsme nespokojeni s 

nulovou komunikací odboru školství KÚ LK s námi. 

V případě uskutečnění Vašeho záměru budeme nuceni přistoupit k dalším krokům se 

zapojením ještě širší veřejnosti a médií. 

Sdružení rodičů, studentů a přátel školy při SPŠ textilní v Liberci (SRSPŠ) 

 

Slavomila Bradáčová, předsedkyně SRSPŠ 

Liberec 25. 4. 2023 

 

 



Příloha 

Informativní výčet činností ředitelky v jejím funkčním období: 

2018/19 

· úprava Školního vzdělávacího programu po jednání a spolupráci s Fakultou textilní 
TUL 

· intenzivní jednání se zřizovatel o opravě střechy školních dílen 
· zahájení přemístění vybavení nevyhovující textilní laboratoře 

2019/20 

· zajištění kariérového poradce pro školu jako významný přínos vedle výchovného 
poradce a preventisty k podpoře žáků, 

· zajištění finančních prostředků formou účelové dotace na elektronické zabezpečení 
školy 

· intenzivní jednání se zřizovatelem a spoluúčast na tvorbě rozsáhlého projektu Snížení 
energetické náročnosti Střední průmyslové školy textilní v Liberci (SEN) 

· zajištění projektové dokumentace k rekonstrukci střechy v rámci projektu SEN 
(získání účelové dotace 354 850,- Kč) 

· organizace pomoci proti COVID 19, šití roušek, produkce až 18 000 ks 
2020/21 

· zajištění projektové dokumentace k rekonstrukci výměníkové stanice (projekt SEN, 
získání účelové dotace 519 040,- Kč) 

· postavení projektu NAKAP LK II pro vybavení a modernizaci textilní laboratoře 
· vedení pedagogického sboru pro zajištění plnohodnotné výuky během covidového 

online vzdělávání, velmi kladné hodnocení ČŠI 
2021/22 

· realizace rekonstrukce střechy školních dílen (19 649 185,- Kč) 
· realizace projektu Bezbariérovost škol (9 507 445,- Kč) 
· jiný pohled na školu - zajištění nového loga školy a nových webových stránek 
· intenzivní jednání s potencionálními zaměstnavateli našich absolventů, osobní 

setkání po celé republice (Vilémov, Nejdek, Lovosice, Letovice, Svitavy, Dvůr Králové, 
Studenec, Mladé Buky, Velká nad Veličkou, Mimoň, Brno, Moravský Krumlov, …), 
zajištění nových sociálních partnerů, z řad textilních firem 

· silně vzrůstající zájem o libereckou Textilku 
· představení školy a nábor nových žáků v Královéhradeckém kraji, Pardubickém, 

Ústeckém i Středočeském – vytipované oblasti s prosperující a rozvíjející se textilní 
firmou 

· technické zhodnocení areálu školy 
· škola se stala členem Asociace středních průmyslových škol 
· zorganizování velmi kladně hodnocených přijímaček na nečisto pro zájemce o školu 
· úprava Školního vzdělávacího programu dle konzultace a připomínek textilních firem 

– více zaměřený na trh práce a s možností volby žáků studovat směr technických 
textilií či textilního designu 

2022/23 

· zajištění vydání první publikace o textilní škole, zajištění finančních prostředků 
od textilních firem, obhájení účelové dotace od zřizovatele 



· zajištění oslav 170. výročí založení textilní školy za přítomnosti pana ministra školství 
a pana hejtmana Libereckého kraje 

· realizace intenzivní spolupráce s partnerskou školou v Plauen, zajištění spolupráce 
v ERASMU+ 

· nastavení úsporného energetického programu 
 


